
1 
 

 

ZÁPIS Z 97. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 
UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 7. 3. 2022 HYBRIDNÍ FORMOU 

 

Přítomni: dr. Hanulík, Mgr. Keplová, dr. Kouba, doc. Macková, dr. Pacovská, dr. Pató, dr. 
Stoklasová, dr. Synková, Mgr. Vávra,  

Omluven: dr. Cíbik, doc. Jinek, Mgr. Haňka 

Nepřítomen: Mgr. Valchař, Bc. Bureš 

Hosté: doc. Kubeš, doc. Bubíková, Mgr. Reimannová, doc. Hejduk, dr. Beníšková, dr. Jaklová, 
dr. Matušková, dr. Knápek, Mgr. Cilečková 

Na začátku zasedání bylo přítomno 9 zvolených senátorů.  

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 
2. Schválení programu jednání 
3. Vyhlášení voleb do As FF UPce na období 17. května 2022 – 16. května 2025 
4. Schválení volební komise pro volby do AS FF UPce 
5. Podnět z akademické obce: Diskuse ohledně budoucích změn v nabídce studijních 

programů na Katedře cizích jazyků 
6. Různé 

 

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně AS FF UPa Mgr. Keplová ve 13:30 hodin zahájila zasedání senátu, přivítala 
přítomné a on line přihlášené senátorky, senátory a hosty. Pozvánka s označením data a formy 
zasedání byla senátorům předem a včas zaslána.  

Mgr. Vávra byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  8 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal senátor Vávra. 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu seznámila přítomné s programem jednání, ke kterému nebyly vzneseny 
připomínky. 

Hlasování: 9 PRO   0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

Program jednání byl schválen. 
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3.Vyhlášení voleb do As FF UPce na období 17. května 2022 – 16. května 2025 

Předsedkyně senátu seznámila přítomné se složením volební komise a plánovaným 
průběhem voleb. 

Příjem návrhů na kandidáty – do pátku 8. 4. 2022. Návrhy budou shromažďovány na 
sekretariátech kateder/ústavu. 

Představení kandidátů – úterý 19. 4. 2022. 

Volby proběhnou v úterý a středu 26. a 27. 4. 2022. V úterý od 8:30 do 15 hodin, ve středu od 
8:30 do 13 hodin. 

Ing. Pražák bude požádán o propagaci voleb na intranetu. 

Usnesení: 

AS FF UPce projednal a schvaluje termín řádných voleb do AS FF UPce na funkční 
období 17.5.2022 - 16.5.2025 a to na termín 26.- 27.4.2022, v čase 8.30 - 15.00 v úterý 
26.4. a v čase 8.30 - 13.00 ve středu 27. 4. 

Hlasování:  9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE  

 

4. Schválení volební komise pro volby do AS FF UPce 

Předsedkyní volební komise byla navržena Mgr. Lucie Hájková (KVV), členy komise – Mgr. 
Lukáš Hambálek (KAA), za studenty doktorandka Mgr. Vendula Cilečková. Náhradnicí dr. 
Kateřina Korábková (KLKS). 

Usnesení: 

AS FF UPce jmenuje volební komisi pro volby do AS FF UPce na funkční období 
17.5.2022 - 16.5.2025 ve složení: Mgr. Lucie Hájková, KVV, Mgr. Lukáš Hambálek (KAA) 
a Mgr. Vendula Cilečková (ÚHV za studentskou komoru). 

Hlasování:  9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

5.Podnět z akademické obce: Diskuse ohledně budoucích změn v nabídce studijních 
programů na Katedře cizích jazyků 

Dr. Jaklová seznámila přítomné se situací na katedře. Germanistika byla jedním z prvních 
oborů při zakládání současné FF. Od léta loňského roku probíhala jednání s vedením fakulty 
o potížích katedry. Od letošního AR bylo děkanem zastaveno přijímací řízení do 1. ročníku 
BSP NJOP. 
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Katedra předložila návrh na řešení vzniklé situace: 

1. Je zpracován návrh na podání NMgr. profesně orientovaného SP – garantem by byl 
dr. Knápek, který se bude do dvou let habilitovat, na povinných a povinně volitelných 
předmětech by se podílela KCJ a KSKA. Bylo zpracováno bez nároku na vznik dalších 
pracovních míst. Profil absolventa – jazykově a interkulturně kompetentní odborník. 

2. Byl podán návrh na zřízení Nadačního fondu na záchranu NJOP. Po souhlasu děkana 
jednáno s právním oddělení UPce. Poté jednání děkana s prorektorem Ludwigem – 
závěr – bylo by příliš administrativně komplikované, nezaručen stabilní příjem financí. 

3. Záměr podat akreditaci BSP NJOP v anglickém jazyce – aktuálně řešeno. 
4. Připravuje se záměr na kombinované studium. 
5. Katedra má podané projekty (Po stopách Silver A: Turistický filmový průvodce. 

Realizované projekty ve spolupráci s Georg-Eckert-Institut Braunschweig. Spolupráce 
s DiMOS (Universität Regensburg). Připravované projekty – Po stopách Silver A (Č-N 
fond budoucnosti) a Mezigenerační interview na bázi historické zkušenosti (Č-N fond 
budoucnosti). 

Katedra cizích jazyků žádá o obnovení přijímání studentů do AR 2021/22 (2. kolo) a obnovení 
propagace BSP NJOP. 

14:20 odchod Mgr. Keplová 

Vedením zasedání pověřena dr. Pató. 

Následovala diskuse.  

Děkan Kubeš vysvětlil důvody, které ho vedou k řešení potíží na KCJ. Je to především 
rozpočet FF, který je od roku 2021 v mínusu cca 1,5 mil., v tomto roce se opět dostaneme do 
mínusu. Nárůst příjmů se nečeká, navíc rostou ceny energií a musíme pokrýt nárůst tarifů 
z léta 2021. Už nyní musíme náš provoz dofinancovat z rezervy, nemůžeme to dělat nadále 
a musíme finanční situaci fakulty řešit hledáním úspor. Katedra cizích jazyků má pouze 
bakalářské studium a obor NJOP není atraktivní. Katedra má nyní celkem pouze 29 studentů 
(12 v prvním ročníku, 9 ve druhém a 8 ve třetím). Jsou to cca 3 % všech studentů na FF. Část 
zaměstnanců katedry nemá dostatečný vědecký výkon. Akreditace MSP je také závislá na 
habilitaci dr. Knápka, ta dosud není, není vůbec jistá a bez ní nelze materiál podat. Provoz 
katedry je ztrátový a vedení FF vyhodnotilo katedru jako pracoviště, které má z hlediska priorit 
stanovených ve Strategickém záměru FF nejmenší potenciál rozvoje na FF. 

Dr. Beníšková podotkla, že od r. 2017 je počet studentů zafixovaný a že pracovníci mají určitou 
vědeckou činnost. Myslí si, že to není důvod ke zrušení KCJ. Katedra navíc zajišťuje výuku 
jazyků pro ostatní katedry, nemá tudíž kapacitu na větší vědeckou činnost. Komentář děkana: 
vedení se pokouší převést servisní jazykovou výuku na Jazykové centrum UPCE (od podzimu 
bude JC zajišťovat výuku francouzštiny a španělštiny pro studenty FF, další transfer – NJ, RJ 
a AJ – je v jednání od podzimu 2023). 

Do diskuse se zapojili ostatní senátoři a hosté. Diskutovala se otázka 2. jazyka na gymnáziích 
a středních odborných školách, trendem doby je menší zájem o NJ. Dále se probírala 
nedostatečná publikační činnost členů katedry. Bylo připomenuto, že žádost o akreditaci MSP 
lze podat až po habilitaci garanta. Dr. Stoklasová připomněla, že servis ze strany KCJ (výuka, 
překlady apod.) byl hlavně pro historiky a že se obává, že převodem na JC fakulta ztratí kvalitní 
jazykový servis. 
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Dr. Pató poděkovala KCJ za podnět a navrhla usnesení. 

Usnesení: 

AS FF UPce podporuje rozmanitost studijních programů na FF UPce. 

Hlasování:  5 PRO  0 PROTI 3 ZDRŽEL SE 

 

6.Různé 

Dr. Pacovská představila plán KFR na pomoc uprchlíkům – kurzy ČJ, NJ, 1x týdně pravidelný 
klub (i pro děti), výuka ČJ, podpora studia na naší Univerzitě. 

Děkan Kubeš – tento čtvrtek 10. 3. 2022 od 18 hodin se uskuteční v Aule UPce benefiční 
koncert pro Ukrajinu. Univerzita Pardubice přijme 10 studentů z Ukrajiny a poskytne jim 
stipendium.  

Dr. Synková – dr. Boukal a dr. Retka pomáhají jako tlumočníci. 

Pracovníci a studenti KVV – pracují v Krajském asistenčním centru v Pardubicích pro 
uprchlíky. 

Dr. Reimannová – řeší se poskytnutí mimořádného stipendia pro studenty z Ukrajiny, Ruska 
a Běloruska. Budou osloveni partneři, kam chodí naši studenti na praxe, zda by nebyla 
možnost zaměstnání pro Ukrajince. 

Dr. Pató poděkovala všem za účast a diskusi. V 15:30 hodin zasedání ukončila. 

Další zasedání se uskuteční v pondělí 11. 4. 2022 od 13:30 hodin. 

 

V Pardubicích 8. 3. 2022 

 

Mgr. Kateřina Keplová 

předsedkyně AS FF UPce 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 


